



# ကညီဂွံဝိခွဲးယာ်ကရူၢ်

မၤနီၣ်မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးပှၤဂွံဝိခွဲးယာ်လၢကီၢ်ပယါခိၣ်ဒုသဝီပူၤ

## တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ပာ်ဖျါ

လါဒံၣ်စဲဘၢၣ် ၂၂ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ်/ KHRG လံာ်ကတြၢ်နီၣ်ဂံၢ်- 23-102-11

### ဒုသထူၣ်ကီၢ်ရဲၣ် တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ပာ်ဖျါ- SAC သုးကဘီယုၤဟဲခးလီၤတၢ်အပိ ဖၣ်အၣ်ကီၢ်ဆၣ်ပူၤ သဝီဖိသံတဂၤဒီး ကမုၢ်ထံဖိကီၢ်ဖိ စုလီၢ်ခိၣ်ခိၣ်ဟးဂူၢ်ဟးဂီၤ (လါမးရှး, ၂၀၂၃နံၣ်)

တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ပာ်ဖျါတဘျီအံၤပာ်ဖျါထီၣ်ဝဲ တၢ်ကဲထီၣ်သးလၢ ဖၣ်အၣ်ကီၢ်ဆၣ်, ဒုသထူၣ်ကီၢ်ရဲၣ်အပူၤ ဖဲလါမးရှး ၂၀၂၃ နံၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲလါမးရှး ၂၂ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ်န့ၣ် ကညီဒီကလုာ်တၢ်ထူၣ်ဖျါသုးမုၢ်ဒိၣ် (KNLA) ဒီး သုးပာ်ဖျါတဖၣ် ထီၣ်ဒုး သုးခိးကီၢ်ဆၣ် (BGF) တၢ်သမံသမိးအတြၢ်တခါလၢ ညီၤကီၢ်သဝီ, ကိုကနၤကရူၢ်, ဖၣ်အၣ်ကီၢ်ဆၣ် ဝံၤအလီၢ်ခိၣ် ထံကီၢ်တၢ်ပၤတၢ်ပြးကီၢ်ကးကရူၢ် (SAC) သုးကဘီယုၤခံဘျီ ဟဲတၢ်လီၤကျိဖးဒိၣ်ချ့ (၄) ဖျါဖဲ တကီၢ်ဖိကရူၢ်, ဖၣ်အၣ်ကီၢ်ဆၣ်န့ၣ်လီၤ. ခိဖျါလၢ သုးကဘီယုၤဟဲခးလီၤတၢ်အပိ သဝီဖိသံတဂၤဒီး သဝီဖိအဂၤတဂၤအတၢ်ပီးတၢ်လီၤဒီး တၢ်ညုာ်တၢ်ဖျါလီၢ်ဟးဂီၤဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢန့ၣ်အမဲာ်ညါ SAC သုးတဖၣ် ခးလီၤနီၣ်စီၤကျိဖးဒိၣ်လၢ ညီၤကီၢ်သဝီပူၤစ့ၢ်ကီၢ်န့ၣ်လီၤ.<sup>1</sup>

### (၁) တပတီၢ်- တၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်လီၤတၢ်လီၤဆဲး

တၢ်ကဲထီၣ်သးအကလုာ်	ပယါသုးကဘီယုၤခးလီၤတၢ်
တၢ်ကဲထီၣ်သးမုၢ်နီၣ်မုၢ်သီ	လါမးရှး ၂၂ သီ, ၂၀၂၃နံၣ်
တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်လီၢ်တၢ်ကျဲ (သဝီ, ကရူၢ်, ကီၢ်ဆၣ်, ကီၢ်ရဲၣ်)	အ--- တၢ်လီၢ်ဒီး ဘ--- တၢ်လီၢ်, အိၣ်ဘူးဒီး စ--- သဝီ, တကီၢ်ဖိကရူၢ်, ဖၣ်အၣ်ကီၢ်ဆၣ်, ဒုသထူၣ်ကီၢ်ရဲၣ်

<sup>1</sup> တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢ လံာ်ပာ်ဖျါတဘျီအံၤအပူၤန့ၣ် တၢ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ်အီၤဖဲ လါယုၤလဲ ၂၀၂၃နံၣ် အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်တၢ်ဆုၤဟ့ၣ်ထီၣ်အီၤလၢ လီၢ်ကဝီၤ ပှၤမၤသကီၢ်တၢ်တဂၤ ဖဲ ဒုသထူၣ်ကီၢ်ရဲၣ်အပူၤ လၢအဘၣ်တၢ်သိၣ်လိအီၤ လၢကညီဂွံဝိခွဲးယာ်ကရူၢ် KHRG လၢကမၤနီၣ်မၤယါတၢ်မၤ ဘၣ်ဒိပှၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယာ်အတၢ်အိၣ်သးတဖၣ်ဖဲလီၢ်ကဝီၤပူၤန့ၣ်လီၤ. ပှၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဖၣ်အမံၤ, တၢ်ဂီၤဒီး အိၣ်ဆိးလီၢ်ကျဲ လီၤတၢ်လီၤဆဲးတဖၣ်န့ၣ် တၢ်မၤလီၤဘၢအီၤလၢ အဝဲနီၣ်ကစၢ်တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢ တၢ်ကွဲးရဲၣ်ပုၤအိၣ်ထီၣ်အီၤ ဖဲပနီၣ်ကဝီၤအပူၤန့ၣ် မ့ၢ်ဝဲဒၣ် KHRG အတၢ်ကွဲးရဲၣ်ထီၣ် တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤန့ၣ်လီၤ.

ပှၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်တၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤ	
မံၤ	စီၤၤ---
သးနံၣ်	၅၅ နံၣ်
မုၢ်/ ခွါ	ခွါ
ကလုာ်	ကညီ
ဟံၣ်ဖီဖီဖိ အိၣ် / တအိၣ်	ဟံၣ်ဖီဖီဖိအိၣ်
တၢ်ဖဲးတၢ်မၤ	တၢ်သ့ၣ်တၢ်ဖျး
တၢ်ဘူၣ်တၢ်ဘါ	ဘူးဒးဖိ
တၢ်ဟံၣ်မူဒါ/ လီၢ်လၢ	သဝီဖိ
အိၣ်ဆိးဒူသဝီ	အ--- သဝီ, တကီၤဖိကရူၢ်, ဖၣ်အၣ်ကီၢ်ဆၣ်, ဒူသထူၣ်ကီၢ်ရဲၣ်

ပှၤလၢအမၤအပယုဲတၢ်တၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤ				
မံၤ	လီၢ်လၢ	သးကျိၤ/ သးရဲၣ် / သးတြိၤ	အိၣ်သ့ၣ်လီၤသးလီၢ်ကျဲ / သးကလၢ	အိၣ်အမံၤဒီးလီၢ်လၢ
SAC သးကဘီယူၤ	တသ့ၣ်ညါ	တသ့ၣ်ညါ	တသ့ၣ်ညါ	တသ့ၣ်ညါ

**(၂) တပတီၢ်- တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအကံၢ်အစီ**

**၁. ရဲပှးပှၤနဟံးန့ၢ်တၢ်ကဲထီၣ်သးတခါအံၤ တဆီဘၣ်တဆီတက့ၢ်.**  
 ဖဲလါမးရှး ၂၃ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ်န့ၢ် လီၢ်ကဝီၤခိၣ်န့ၢ်တၢ်လၢအအိၣ်ဖဲ တကီၤဖိကရူၢ်, ဆဲးကျိးဝဲ KHRG ပျီပှၤပှၤမၤနီၣ်မၤဘါတၢ်ဖိတၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါဘၣ်အိၣ်တၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ် ဒီဖျိလီတဲစီန့ၢ်လီၤ. တနံၤပီအတီၢ်ပှၤ KHRG ပျီပှၤပှၤမၤနီၣ်မၤဘါတၢ်ဖိလဲၤထံၣ်လီၢ်အသးဒီး စီၤၤ--- အမၤဒီး စီၤဖ--- ဒီးမၤတၢ်ထံၣ်လီၢ်သံကွၢ်ဒီးအဝဲသ့ၣ်န့ၢ်လီၤ.

**၂. ကွဲးနီၣ်ပှၤလၢဟ့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အံၤတၢ်ဖျါစ့ၣ်သ့ၣ်ညါ တၢ်ဂ့ၢ်အံၤအမ့ၢ်အတီၢ်လၢကျဲၣ်လဲၣ်.**  
 စီၤဖ--- လၢအတၢ်သ့ၣ်တၢ်ဖျးအလီၢ်ဒီး အတၢ်ဖိတၢ်လံၤဟးဂီၤ ဒီဖျိ SAC သးကဘီယူၤဟဲးလီၤတၢ် ဒီး စီၤၤ--- လၢအသံဒီဖျိ SAC သးကဘီယူၤဟဲးလီၤတၢ်တၢ် အမၤအနီၢ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲဟံၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အကျိၤန့ၢ်လီၤ.

**(၃) တပတီၢ်- ဟံၣ်ဖျါတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အကျိၤလၢလၢပဲၤပဲၤတက့ၢ်**

**ဟံၣ်ဖျါတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အကျိၤလၢလၢပဲၤပဲၤတက့ၢ်.**  
 ဖဲလါမးရှး ၂၂ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ် ဟါဒီ (၁၁) နံၣ်ရံၣ်အဆၢကတီၢ် ထံကီၢ်တၢ်ဟတၢ်ပြးကီၢ်ကးကရၢ (SAC) သးကဘီယူၤတဘ့ၣ်ဟဲးတၢ်လီၤကျိၤဖးဒိၣ်ချံ ခံဖျါလၢ ဘ--- တၢ်လီၢ်, အဘူးဒီးစ--- သဝီ, တကီၤဖိကရူၢ်, ဖၣ်အၣ်ကီၢ်ဆၣ်, ဒူသထူၣ်ကီၢ်ရဲၣ်န့ၢ်

လီၤ. ဖဲပယီၤသုးကဘီယူၤဟဲခဲးလီၤတၢ်အဆၢကတီၢ် စီၤၤ--- သးနံၣ်အိၣ် ၅၅ နံၣ် တဂၤ အိၣ်လၢ အ--- သဝီ, တကီၤဖိကရူၢ် န့ၣ် ဘၣ်ဖဲအမံၤလၢစ့ၣ်ပူၤဖဲအတီၢ်ရဲၣ်ကျိးအခါ ကျိးဖးဒိၣ်ဘၣ်အိၣ်ဒီး သံဝဲတဘျီဃီ ဖဲန့ၣ်လီၤ. ကျိးဖးဒိၣ်ချံလၢ အပိၢ်ဖးထီၣ်န့ၣ် လဲၤဘၣ် အသးနံၣ်ပုၤလၢ အထွဲတကပၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤမၤခဲးဖိတဖၣ် ညီၣ်န့ၣ် ခွဲၣ်အဝဲသ့ၣ်ခဲးလီၤသံၣ်လီၤလၢကမၤဂ့ၤထီၣ်ဝဲတန့ၣ် တဘျီအဃိအဝဲမံၤအိၣ်ခိး အတီၢ်ရဲၣ်ကျိး ဒ်သိးမ့ၣ်အူၤလၢအဘူးဒီးအီၤတဖၣ် သုတအူၤလဲးထီၣ်အကျိးတဂ့ၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲန့ၣ် အဝဲန့ၣ် အဝဲက့ၤမံၤလၢအဒဲပူၤထဲတဂၤဖိန့ၣ်လီၤ. စီၤၤ--- အိၣ်ဒီးအမါဒီးအဖိခွါအိၣ်သၢဂၤန့ၣ်လီၤ. စီၤၤ--- အသံဝဲအလီၢ်ခံ အမါတက့ၢ်ဆၢၣ်မဲာ်ဘၣ်ဝဲဒီး တၢ်လုၢ်အိၣ်နီၢ်ခိးသးသမူတၢ်ဂ့ၢ်ကီၢ်ဘၣ် မ့ၢ်လၢအဖိခွါတဖၣ်ဒိၣ်ထီၣ်လံးဒီး ဆီၣ်ထွဲမၤ၁၅၁၀အမိလၢ ကျိၣ်စ့တကပၤန့ၣ်လီၤ. သန့ၣ်က့ အဝဲဘၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်သယုၢ်သညီန့ၣ်လီၤ.

တန့ၢ်ဃီအတီၢ်ပူၤ SAC သုးကဘီယူၤတဘျီဟဲခဲးလီၤကျိးဖးဒိၣ်ချံဖျါလၢ အ--- တၢ်လီၢ်, အဘူးဒီး စ--- သဝီ, တကီၤဖိ ကရူၢ်, ဖၣ်အံၣ်ကီၢ်ရဲၣ်န့ၣ်လီၤ. ဒီဖျါလၢကျိးဖးဒိၣ်ချံပိၢ်ဖးထီၣ်အဃိ စ--- သဝီဖိတဂၤလၢအမ့ၢ် စီၤၤ--- န့ၣ်, အဒဲ ဒီး အသ့ၣ် ပဟံၣ်ကျိးဟးဂီၤဝဲန့ၣ်လီၤ. ညီၣ်န့ၣ် စီၤၤ---လဲၤမံၤလၢဒဲအိၣ်ဖဲအကျိးပူၤန့ၣ်လီၤ. သန့ၣ်က့ ဖဲလၢမးရှး ၂၂ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ် န့ၣ် အဝဲတမံၤလၢ အဒဲဘၣ်ဒီး ဟဲက့ၤမံၤလၢသဝီပူၤန့ၣ်လီၤ. အဃိ ဖဲပယီၤသုးကဘီယူၤဟဲခဲးလီၤတၢ်အဆၢကတီၢ် တဘၣ်အီၤ ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်လၢပယီၤသုးကဘီယူၤဟဲခဲးလီၤတၢ်အဃိ တၢ်ပိးတၢ်လီၤဒဲအမ့ၢ် သပၤနီၣ်ဒိအိၣ်လၢ အဒဲပူၤတဖၣ် ဟးဂီၤကွံာ်ဝဲ န့ၣ်လီၤ. စီၤၤ--- သ့ၣ်လီၤပာ်ဝဲ ယပာ်သ့ၣ်ပဟံၣ်အထူၣ် (၂,၅၀၀) လၢအကျိးပူၤန့ၣ်လီၤ. ဒီဖျါလၢ ပယီၤသုးကဘီယူၤဟဲခဲး လီၤတၢ်အဃိ အသ့ၣ်ပဟံၣ်ထူၣ် (၁,၀၀၀) ဘျဲၣ်ဟးဂီၤကွံာ်ဝဲန့ၣ်လီၤ.

လၢန့ၣ်အမဲာ်ညါ ဖဲလၢမးရှး ၂၂ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ် မ့ၢ်န့ၣ်အဆၢကတီၢ် SAC ဟဲခဲးလီၤတၢ်ဒီးသုးကဘီယူၤလၢ တၢ်လီၢ်ခံတီၤဒီး တၢ်လီၢ်ကျိးဖးဒိၣ်ချံ လၢတၢ်လီၢ်တတီၤန့ၣ် (၁) ဖျါန့ၣ်လီၤ. ဖဲလၢမးရှး ၂၂ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ် ဂီၤခိအဆၢကတီၢ်န့ၣ် **ကညီဒီက လုာ်တၢ်ထူၣ်ဖျါသုးမ့ၢ်ဒိၣ်(KNLA)** သုးရဲၣ်နီၣ်ဂံၢ်(၁) ဒီးသုးပာ်ဖိၣ်တဖၣ်ထီၣ်ဒုးဝဲ **သုးခိးကီၢ်ဆၢ(BGF)** သုးရဲၣ်နီၣ်ဂံၢ် (၁၀၁၄) တၢ်သမံၤသမိးအတြဲလၢအအိၣ်လၢ SAC သုးလၢအဆီလီၤသးဖဲ ညီၤကိသဝီ, ကိကနၤကရူၢ်, ဖၣ်အံၣ်ကီၢ်ရဲၣ်တဖုအစုဒုၣ်တီၤ ဖိလံာ်အဃိ SAC သုးကဘီယူၤဟဲခဲးလီၤက့ၤတၢ်ဖဲ ဟီၣ်ကဝီၤဖဲန့ၣ်လီၤ. KNLA ဒီးသုးပာ်ဖိၣ်တဖၣ်ထီၣ်ဒုး BGF တၢ်သမံၤသမိး တြဲၤဝဲအလီၢ်ခံ အဝဲသ့ၣ်ဂုၤက့ၤအသးလၢ တက်ကဲထိပ်သားအလီၢ်န့ၣ်လီၤ. SAC ဆိကမိၣ်ဝဲလၢ KNLA ဒီးအသုးပာ်ဖိၣ်တဖၣ် အိၣ်ဖဲတက်ကဲထိပ်သားအလီၢ်အဃိ ဟဲခဲးလီၤတၢ်ဒီးသုးကဘီယူၤဖဲတက်ကဲထိပ်သားအလီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဒီဖျါလၢ SAC သုးကဘီယူၤ ဟဲခဲးလီၤတၢ်အဃိ သဝီဖိသံတဂၤဒီး သဝီဖိအဂၤတဂၤအစုလီၢ်ခိၣ်ခိၣ်ဟးဂီၤကွံာ်ဝဲန့ၣ်လီၤ.

လၢန့ၣ်အမဲာ်ညါ ဒီဖျါလၢ SAC သုးဟူးဂဲၤဝဲလီၢ်ခိၣ်သ့ၣ်နီၣ်ဂံၢ် (စကခ-စ) လၢပုနဲတီသုးကလၢၤ အိၣ်သ့ၣ်လီၤသးလၢ ပုနဲတီ ကရူၢ်, သထူၣ်ကီၢ်ဆၢ, ဒုသထူၣ်ကီၢ်ရဲၣ် ခဲးလီၤနီၤစီၤကျိးဖးဒိၣ်ချံ (၁၂၀-မမ) ဒ်သိးကမၤ၁၅၁၀အဝဲသ့ၣ်အသုးလၢ ညီၤကိ သုးက လၢၤ (လၢဘၣ်တၢ်လဲၤထီၣ်ဒုးအီၤန့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ် ခဲးလီၤကျိးဖးဒိၣ်ချံတဖၣ်လၢ တၢ်သမံၤသမိးအ တြဲၤအခိၣ်အဃါဒီး, ဒ်သိး KNLA သုးတဖၣ် လဲၤထီၣ်ဒုးကဒီးအဝဲသ့ၣ်သုတန့ၢ်တဂ့ၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ). အဃိသဝီဖိအဟံၣ်တနီၤလၢ ကိခနၤကရူၢ်ပူၤတဖၣ် ဟးဂီၤကွံာ်ဝဲန့ၣ်လီၤ. လၢန့ၣ်အမဲာ်ညါ ဒီဖျါလၢ BGF ဒီး SAC သုးပာ်ဖိၣ်လၢညီၤကိသုးကလၢၤတဖၣ် ခဲးလီၤနီၤစီၤ ကျိးဖးဒိၣ်ချံ လၢသဝီပူၤဒီး သဝီအခိၣ်အဃါဖဲ တၢ်လဲၤထီၣ်ဒုးအဝဲသ့ၣ်တၢ်သမံၤသမိတြဲၤဝဲအလီၢ်ခံအဃိ ညီၤကိသဝီဖိတနီၤ အဟံၣ် အဃိဒီး စုလီၢ်ခိၣ်ခိၣ်ဒီး သဝီအခိၣ်အဃါတဖၣ်ဟးဂီၤ အိၣ်ဝဲစ့ၢ်ကီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဒီဖျါလၢတၢ်ခဲးလီၤနီၤစီၤကျိးဖးဒိၣ်ချံအဃိ ညီၤကိ သဝီဖိဒီး သဝီအခိၣ်အဃါတဖၣ် ဃုာ်ထီၣ်ကွံာ်ဝဲန့ၣ်လီၤ.



တၢ်ဂီၤတဖၣ်အံၤဘၣ်တၢ်ဒိန့ၢ်အီၤဖဲ လါမးရှး ၂၃ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ် လၢအ--- သဝီ, တကီၤဖိကရူၢ်, ဖၣ်အၣ်ကီၢ်ဆၣ်, ဒုသထူၣ်ကီၢ်ရဲၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤအံၤဟံၣ်ဖျါထီၣ် အ--- သဝီဖိ စီၤဒ--- သးန့ၣ်အိၣ် ၅၅ နံၣ်တကၢအဂီၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲလါမးရှး ၂၂ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ် SAC သးကဘီယုတဘုၣ်ဟဲခးလီၤတၢ်အဆၢကတီၢ် မ့ၢ်လၢအမံကမၣ်သးလၢ အကျိးဒဲပူၤအဆၢကတီၢ်ဒီး ကျိဖးဒိၣ်ချံၣ်ဖိထီၣ်ဘၣ်အီၤဒီး သံဝဲတဘျီဃီန့ၣ်လီၤ. ကျိဖးဒိၣ်ချံၣ်ဖိထီၣ်အံၤ ဘၣ်ဝဲအသးန့ၢ်ပုၤလၢအထွဲတကပၤန့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ - KHRG)



တၢ်ဂီၤတဖၣ်အံၤ ဘၣ်တၢ်ဒိန့ၢ်အီၤဖဲ လါမးရှး ၂၃ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ် လၢ အ--- တၢ်လီၢ်, အဘူးဒီး စ--- သဝီ, တကီၤဖိကရူၢ်, ဖၣ်အၣ်ကီၢ်ဆၣ်, ဒုသထူၣ်ကီၢ်ရဲၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤတဖၣ်အံၤ ဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲ စ--- သဝီဖိ စီၤဖ--- အယပၣ်သ့ၣ်ပဟံၣ်ကျိးလၢအသ့ၣ်လီၤတ့ၢ်ဝဲန့ၣ် ဟးဂီၤကွံၣ်ခီဖျိ SAC သးကဘီယုဟဲခးလီၤတၢ်ဖဲ လါမးရှး ၂၂ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ်န့ၣ်န့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ - KHRG)

**(၄) တပတီၢ်- တၢ်ယုနုၤအခွဲး**

မ့ၢ်ပှၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်ဖၣ် ဟ့ၣ်ပှၤတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢပကသုတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတခါအံၤဧါ, ဟ့ၣ်ပှၤတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢ ပကသု တၢ်ဂ့ၢ်အံၤလၢကျဲၣ်လဲၣ်.

စီၤၤ--- အမါဒီး စီၤဖ--- ဟ့ၣ်အခွဲးလၢ ကရၤလီၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအံၤန့ၣ်လီၤ.

ကညီၣ်ဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အဂ့ၢ်ဖုၣ်ကိၣ်

ကညီၣ်ဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အံၤဘၣ်တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်အီၤဖဲ ၁၉၉၂ နံၣ် ဒီးမ့ၢ်ဝဲလီၢ်ကဝီၤကရၤသဘူတဖုလၢ အၢၣ်လီၤ မၤတၢ်လၢ ကမၤဂ့ၢ်ထီၣ်ပှၤဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်အတၢ်အိၣ်သး လၢကီၢ်ပယီၤမ့ၢ်ထီၣ်ကလံၤထံးအပူၤန့ၣ်လီၤ. KHRG သိၣ်လိဝဲ လီၢ် ကဝီၤဒုသဝီဖိတဖၣ် လၢကမၤနီၣ်မၤပၤတၢ်မၤဘၣ်ဒိပှၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤန့ၣ်လီၤ. KHRG ဘိးဘၣ်ရၤလီၤ တၢ် ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်အံၤ ဒ်သိးကဟ်ဖျါထီၣ်လီၢ်ကဝီၤပူၤ ကမျၢၢ်တဖၣ်အကလုာ်, အတၢ်တူၢ်ဘၣ်ခိၣ်ဘၣ်, အတၢ်ဘၣ်ယိၣ် ဘၣ်ဘီ ဒီး အတၢ်ထံၣ်တၢ်ဟ်သးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. နယုထံၣ်သ့ၣ်ညါ ပတၢ်မၤသ့ၣ်တဖၣ်ဖဲ [www.khrg.org](http://www.khrg.org) အပူၤသ့ဝဲ ဒၣ်န့ၣ်လီၤ.